
Jegyzõkönyv 
 
 

Készült Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testületének 2010. március 1-én 
17 órától tartott közmeghallgatása alkalmával, a Mûvelõdési Ház helyiségében. 
 
Jelen vannak: 
 

Szerna Csaba    polgármester 
Veres Zoltán    alpolgármester 
Majtényi Géza    képviselõ 

  Bárdos Pál    képviselõ 
  Csontos Mihály   képviselõ 
  Gyurkó Zsuzsanna   képviselõ 

Horváth László   képviselõ 
  Mészárosné Kulcsár Edit  képviselõ 

 
 

 
Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívott: 
 
  Dr.Herczeg Tibor    jegyzõ  
 
 
Jegyzõkönyvvezetõ: 
 
  Bárdos Lászlóné   fõelõadó 
 
A lakosság részérõl megjelent kb.110 fõ. A polgármester köszöntötte a 
közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselõ-testület 
valamennyi tagja jelen van, a képviselõ-testület határozatképes.  

A képviselõ-testület  az alábbi napirendet fogadta el egyhangú szavazással (8 igen): 
 
      Napirend: 
 
 1./ Beszámoló az önkormányzat 2009. évi tevékenységérõl 

                  elõadó: Szerna Csaba polgármester 
 

 2./ Tájékoztatás a 2010.évi feladatokról, fejlesztési elképzelésekrõl 
          elõadó: Szerna Csaba polgármester 
 
            3./ Indítványok, javaslatok, kérdések 

 
1./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
Szerna Csaba polgármester  a napirend kereti között áttekintette az 
önkormányzat 2009. évi tevékenységét. Összegezte az önkormányzati gazdálkodást, 
kiemelve, hogy a település 2009. évben sem volt forráshiányos. Az ésszerû 
gazdálkodásnak, saját bevételei realizálásának és az intézményi struktúrának 
köszönhetõen az önkormányzatnak nem kellett gazdálkodási nehézséggel, likviditási 
problémákkal � még idõszakosan sem szembenéznie.  
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Ellátott feladatonként ismertette a közmeghallgatáson megjelentekkel azok 
költségvonzatát, a hozzájuk párosuló bevételeket és kiadásokat. Külön ismertette a 
helyi adó bevétel nagyságát, és az annak terhére megvalósított feladatokat.  

Részletesen ismertette a 2009. évi közfoglalkoztatás során elvégzett feladatokat, 
tevékenységeket, az alkalmazottak létszámát, a foglalkoztatás költségkihatásait. 

Elmondta, hogy 2009-ben mintegy 51.000 E Ft felhalmozási kiadást valósított meg az 
önkormányzat, melyeket a részletesen ismertetett.  

Tájékoztatta a megjelenteket, az önkormányzat 2009. évi pályázati tevékenységérõl, 
mely véleménye szerint rendkívül sikeresnek tekinthetõ, hiszen az önkormányzat 
valamennyi pályázata támogatásban részesült. Így MVH támogatásból, a 
falugondnoki szolgálat fejlesztésére új mikrobusz beszerzésre valósulhatott meg. Az 
RFT kedvezõ döntéseinek köszönhetõen a CÉDE elõirányzat támogatásából, az 
önkormányzat által szervezett közcélú foglalkoztatáshoz gépek- eszközök beszerzése 
realizálódott. A LEKI elõirányzat támogatásából kétoldali járda létesült a Széchenyi 
úton. Térfigyelõ-rendszer kiépítésére kerülhet sor TEKI támogatásból. Az önkormányzat 
2009-ben, mintegy 52 M Ft pályázati támogatásban részesült. Elmondta, hogy a 
pályázati támogatások utólagos folyósítása miatt, az önkormányzatnak a 
megvalósítandó feladatokat ütemeznie kellett, ezért 2010-ben kerül sor a térfigyelõ-
rendszer kiépítésére. 

A település fejlesztése mellett az intézmények fenntartása, mûködtetése zavartalan 
volt. Az egyes intézmények � Polgármesteri Hivatal, Óvoda, Könyvtár, Mûvelõdési Ház 
� ellátták feladataikat. Az önkormányzat valamennyi kötelezõ és önként vállalt 
feladatának eleget tudott tenni. A feladatellátás során 2009-ben is jelentõs szerepet 
kapott az Ózdi Többcélú Kistérségi Társulás. Egyrészt a közoktatási intézmények 
mûködéséhez, a szociális alapellátás biztosításához, a könyvtár mûködtetéséhez 
jelentett többletbevételi és többlet feladatellátási lehetõséget.  

Elmondta, hogy törvényi kötelezés miatt, az 1-4. évfolyammal mûködõ Móra Ferenc 
Általános Iskola, 2008. szeptemberétõl, a bánrévei ÁMK tagintézményévé vált. A 
közös intézményfenntartás az elmúlt idõszakban, önkormányzati forrást nem igényelt. 
Azonban a társult önkormányzatok együttmûködése során érezhetõ vélemény-, 
nézetkülönbség, melyek elõbb-utóbb komolyabb problémákhoz vezethetnek. 

Az önkormányzat jelentõs pénzbeli és természetbeli támogatást biztosított a 
Sportegyesület és a Polgárõr Egyesület mûködéséhez.  

A polgármester véleménye szerint a település és az önkormányzat 2009-ben is sikeres 
évet zárt, az év elején megfogalmazott feladatait teljesítette. 
 
 
2./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
 
Szerna Csaba polgármester  ismertette a közmeghallgatáson megjelentekkel a 
2010. évben megvalósítandó-megvalósítható önkormányzati fejlesztési, beruházási 
elképzeléseket : 
 
Pályázati forrásból, nyertes pályázatok esetén: 

 LHH-s projekten belül, belterülti utak felújítása; 
 EMVA III. tengely támogatása esetén sport- és szabadidõközpont fejlesztése 

az Arany János úton. 
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Saját forrásból, illetve elsõsorban közfoglalkoztatás keretei között: 

 Köztemetõben díszkapu, harangláb létesítése; harang vásárlása 
 Játszótéri játékok pótlása, felújítása; 
 Buszmegállók és egyéb faépítmények karbantartása, javítása, pótlása; 
 Akácos�, 258. hrsz-ú, 4.2 ha területû ingatlan tisztítása, bozótirtás, fakivágás, 

területrendezés; 
 Talajelõkészítés, konyhakerti növények ültetése, konyhakerti mûvelés- 

betakarítás (burgonya, zöldségfélék) 1.2 ha területen, a terület folyamatos 
mûvelése, óvodai konyha nyersanyag szükségletének részbeni biztosítására; 

 Közterületeken, parkokban, játszótereken virágültetés, plántálás, gondozás; 
 Széchenyi úton kétoldali csapadékvíz-elevezõ árok kialakítása; 
 Ady Endre út  páratlan házszámozású oldalán burkolt csapadékvíz-elvezetõ 

árok kiépítése, 260 fm járda létesítése, burkolás; 
 Ságvári út páratlan házszámozású oldalán burkolt csapadékvíz-elvezetõ árok 

kiépítése, kapubejárók létesítése; 
 Temetõ területén (0131/3 hrsz) meglévõ szilárd burkolatú út felújítása, 

szegélyezése, burkolása, 
 Sportpálya melletti (0120 hrsz) 1.529 ha nagyságú terület tisztítása, 

parlagfûmentesítése, gyom- és gaztalanítása. 
 

Szerna Csaba polgármester megköszönte a település választópolgárainak 
bizalmát, segítségét melyet az önkormányzatiság elmúlt 20 éve alatt, számára, mint 
polgármester számára biztosítottak. 
 
 
3./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
 
A közmeghallgatáson megjelentek részérõl az alábbi vélemények, hozzászólások, 
kérdések hangzottak el. 

 

Héthyné Fülpös Enikõ Serényfalva József A. u.1. sz. alatti lakos, gratulált az 
önkormányzat tevékenységéhez, megköszönte a polgármester, a képviselõk 
település érdekében végzett munkáját. 

Felhívta a figyelmet arra, hogy az Arany János úti szabadidõparkban a 16-18 éves 
korosztályból egyesek viselkedése nem megfelelõ. Magatartásukkal sokszor zavarják 
az ott lakók nyugalmát, rongálják, tönkreteszik a park eszközeit, berendezéseit, 
építményeit. Ottlakóként többször megszólították ezeket a fiatalokat, hathatós 
eredmény nélkül. Kérte, hogy az Önkormányzat, a településrészen lakó képviselõkkel 
együtt, próbáljon ebben az ügyben tenni valamit. Az Önkormányzat biztosítsa 
rendezvényekkel, programokkal a szabadidõ hasznos eltöltésének a lehetõségét, 
ezen fiatalok számára is. Elmondta, hogy örömmel hallatta a beszámolóban, hogy a 
szabaidõpark nyertes pályázat esetén fejlesztésre kerül. Így talán lehetõség nyílik, egy 
szabadidõs programszervezõ alkalmazására is. 
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Elmondta, hogy az Arany János út egy részén, a csapadékvíz-elvezetõ árokban nem 
folyik le a víz, azt meg kellene nézni. 

Kérdezte, hogy nem tervezi-e az Önkormányzat az éjszakai figyelõszolgálat mellett, 
nappali településõrség, közterületfelügyelet megszervezését is. Tudomása szerint, 
ehhez a foglalkoztatáshoz jelentõs állami támogatás társul. Kérdezte, hogy a 
Polgárõrség miért nem járõrözik hétközben. 

Az elhangzott hozzászólásokra, kérdésekre a polgármester az alábbiak szerint 
válaszolt: 

Szerna Csaba polgármester  elmondta, hogy a fiatalok megfelelõ viselkedése 
nem elõsorban programok kérdése, hanem megfelelõ intelligenciáé, kultúráé. Az 
Önkormányzat által szervezett eseményeken is gondot okoz egyesek magatartása. A 
programok szervezése, biztosítása, az ehhez kapcsolódó alkalmazás pedig 
elsõsorban pénz kérdése. Serényfalva önkormányzata, az elmúlt évek alatt jelentõs 
nagyságrendet fordított erre a célra. 

Elmondta, hogy a figyelõszolgálat megszervezésével okafogyottá vált a Polgárõrség 
hétközbeni ténykedése. Az alacsony létszám miatt, egyébként sem tudtak minden 
éjszakára szolgálatot szervezni. Így hétvégéken, szombat és vasárnap éjszaka 
teljesítenek szolgálatot. 

A közterületfelügyelet létrehozásának és fenntartásának egy Serényfalva nagyságú 
településen nincs létjogosultsága. A nappali településõri tevékenység sem indokolt. 
Volt már erre irányuló próbálkozás, mely a többi alkalmazott és a lakosság 
egyrszének fokozott ellenszenvét váltotta ki. Elmondta, hogy nem mindegy az, hogy 
ugyanazért a fizetésért egyesek betonoznak, míg más az utcán társalog, vagy a 
kerékpárját támasztja. Serényfalván nem indokolt és nem is lehet 24 órás 
településõrséget szervezni. A térfigyelõ-rendszer épp az így kieesõ idõt hivatott 
biztosítani.  

Az Arany János úti vízelvezetés kérdését a közeljövõben megvizsgáltatja. 

Beri Kálmán Serényfalva Széchenyi u.33. sz. alatt lakos, az utcán létesült járda 
üzembehelyezésérõl kérdezett. Elmondta, hogy a térburkoló elemek, a megfelelõ 
homoktömítés hiányában, több helyen elmozdultak. 

Szerna Csaba polgármester  a felvetésre reagálva elmondta, hogy a járda 
használatbavétele még nem történt meg. Az õszi csapadékos és hideg idõjárás 
miatt nem kerülhetett sor a megfelelõ homoktömítésre, melyet a kivitelezõ a 
tavasszal pótol, kijavít. 

Kocsis Boldizsár Miklós  Serényfalva Pogony-pusztai lakos hozzászólásában 
kifogásolta, hogy a polgármester tájékoztatásában a Pogony-pusztát érintõen 
semmilyen fejlesztési elképzeklésrõl nem esett szó. Ott is rendben kellene tartani az 
utakat, a járdát, télen elvégezni azok hótalanítását. 

Szerna Csaba polgármester  a felvetésre reagálva elmondta, hogy az 
Önkormányzat 2007-2008-ban 5-5 millió forintból, saját költségvetése terhére 
felújította a településrész vezetékes ívóvízhálózatát. Emellett utakat újított fel, 
járdákat létesített. Arányaiban  -a Pogony-pusztán élõ 100 fõt figyelembe véve � 
ilyen fejlesztés a település lakosaira sem jutott. 2010-ben, az általános üzemeltetési, 
fenntartási tevékenységen túl, nincs tervezve fejlesztés Pogony-pusztára. Az 
Önkormányzat feladatait, fejlesztési elképzeléseit rangsorolva, arra nincs fedezet. 
Télen valamennyi esetben az utak hótalanítása megtörtént. A járdát viszont az ott 
lakóknak kellene letakarítani. 
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Krokavecz József Serényfalva Széchenyi út 29 sz. alatti lakos felvetette, hogy a 
Kelemér patakon átívelõ gyalogos hídról, a Kossuth útra a kijutás, a téglagyári 
parkolón kersztül nehézkes, fõleg rossz idõjárás esetén. Felvetetette, egy összekötõ 
járda létesítésének lehetõségét. 

Szerna Csaba polgármester megköszönte a javaslatot és elmondta, hogy a 
járda megépítésérõl gondoskodik. 

Pásztor Mihály  Serényfalva, Dózsa Gy. út 3. szám alatti lakos hozzászólásában 
hangsúlyozta, hogy csakúgy, mint az elmúlt években, a közmeghallgatáson 
megjelentek nagyon tartalmas és részletes tájékoztató keretei között értesülhettek a 
polgármestertõl, az Önkormányzat elõzõ évi tevékenységérõl. Kiemelte, hogy a 
Polgármesteri Hivatalban dolgozók fontos és felelõsségteljes munkát végeznek a 
lakosság érdekében, melyért csak a köszönet illeti õket. 

Elmondta, hogy valóban nagy problémát okoz a településen néhány fiatal nem 
megfelelõ, közösségbe nem illõ magatartása. Véleményes zerint, nagyobb szerepet 
kellene vállalnia az iskolának, az óvodának. Felhívta a figyelmet arra, hogy a 
település honlapjának vendégkönyvében milyen pozitív megnyilvánulások találhatók 
a községrõl. Az itt lakóknak is értékelni és védeni kellene az elvégzett munkát, 
fejlesztésket. 

Héthyné Fülpös Enikõ Serényfalva József A. u.1. sz. alatti lakos, elmondta, hogy 
véleménye szerint a kisgyerekek nem tudják értékelni a karácsonyi ajándék- 
édességcsomagot. Nekik az élményt a Mikulás jelenti. Vissza kellene erre térnie az 
önkormányzatnak, úgy ahogyan Hétben is csinálják. 

Szerna Csaba polgármester  az elhangzottakra válaszolva elmondta, hogy 
Serényfalván mindig mûködött az ajándékosztás, a karácsonyi ünnepkör kapcsán. 15 
évig Mikulás járta a települést. Hét akkor kezdte el ezt a fajta ajándékosztást, amikor 
Serényfalván már befejezték. A 15 év alatt kiüresedett, ellaposodott, kevésbé 
értékelt gesztussá vált a Mikulás-napi ajándékozás. Ehelyett 2-3 éve, Karácsonyra, 
egy magasabb összegû ajándékcsomagot kap minden 14. életévét be nem töltött 
gyermek. Az októberi választások után felálló új képviselõ-testület, majd dönt ebben 
a kérdésben is. 

Szabó Béla  Serényfalva Széchenyi út 1. sz. alatti lakos hozzászólása során elmondta, 
hogy õ 5 éve él Serényfalván, s ahogy a település kinéz, ahogy fejlõdik, az ennek az 
érdekében végzett tavékenység valóban példaértékû. Ugyanakkor nem érti az itt 
lakók hozzáállását. Nem kritizálni kellene, hanem segíteni ezt a tevékenységet, 
mellyel az egész település még többre haladna. 

Bellényné Jakabacska Zuzsa a Móra Ferenc Tagiskola pedagógusa, a 
településen élõ fiatalok viselkedésével, magatartásával kapcsolatban elmondta, 
hogy több hozzászólás felvetette az Önkormányzat, a közoktatási intézmények 
felelõsségét. Senki nem szólt azonban a szülõk, a család szerepvállalásának 
elsõdlegességérõl, fontosságáról. Véleménye szerint nem elfogadható az, hogy a 
családban jelentkezõ nevelési hiányosságok megoldását, az önkormányzaton, a 
polgármesteren, az intézményeken próbálják számonkérni. 

Budai Tibor  Serényfalva Kossuth u.71 sz. alatti lakos, hozzászólásában felvetette, 
hogy nem érti, hogy miért van az, hogy egyesek a közfoglalkoztatás során, hosszabb 
idõszakra kerülnek alkalmazásra, mint mások. S ezek a személyek legtöbbször 
ugyanazok. 
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Szerna Csaba polgármester  az elhangzottakra válaszolva elmondta, hogy a 
közfoglalkoztás, mint kötelezettség 2009-tõl terheli az önkormányzatokat. Ekkortól kell 
az aktív korúak ellátására jogosultaknak legalább 90 munkanap idõtartamban 
munkavállalási lehetõséget biztosítani. Serényfalván, 2009-ben az ellátásra jogosultak 
több, mint 90%-a alkalmazásra került, s nem 90 munkanapos idõtartamban. A 
foglalkoztatás szervezésénél azt tartották szem elõtt, hogy a közcélú 
foglalkoztatottak érjék el azt a 200 napos jogszerzõ idõt, amellyel álláskeresési 
ellátásra válnak jogosulttá, s így kikerülnek � ha csak idõlegesen is � az önkormányzati 
ellátórendszerbõl. Ezért az alkalmazottak túlnyomó többsége 7 hónapra került 
foglalkoztatásra. 

Emellett figyelemmel kell lenni az elvégzendõ feladatokra is. Néhány személy 
rendelkezik csak megfelelõ szakképesítéssel, amellyel a szakipari munkák 
elvégezhetõk. Páran jogosítvánnyal, akik az Önkormányzat gépjármûveit vezetik. 
Ezeknek a személyeknek az alkalmazása valóban ismétlõdõ, hosszabb ideig tartó, 
tekintettel az Önkormányzat érdekeire. Csak azokat a munkákat kell mindenkinek 
számba venni, amit például a kõmûves elvégzett az elmúlt évek alatt. Az 
önkormányzatnak több millió, tízmillió forintjába került volna, ha mindazt vállalkozó 
bevonásával valósítja meg. A közcélú foglakoztatottak többsége képzetlen, 
alacsony iskolai végzettséggel rendelkezik, csak közterületi segédmunkára 
alkalmasak. Köztük is vannak olyanok, akik még ezt a tevékenységet sem megfelelõ 
hozzáállással látják el. 

A polgármester felhívta a figyelmet arra, hogy a környéken nem nagyon található 
olyan Önkormányzat amelyik a munkanélküliek ilyen nagy arányát és ilyen hosszú 
idõtartamban foglalkoztatná. Az sem mindegy, hogy valaki � nehéznek nem 
nevezhetõ munkával, s nem túl nagy elvárások között � havi 60.000 Ft-ot visz haza, 
vagy a 28.500 Ft RÁT-ból él. 

 
A jelenlévõk az elhangzott választ, a tájékoztatásokat tudomásul vették. 
 
Mivel más indítvány, javaslat nem volt a polgármester a közmeghallgatást bezárta. 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

 
Szerna Csaba        Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                            jegyzõ 


